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Lokal Uddannelsesudvalg (LUU) 
PA 
 
Tid: 3. juli 2024 kl. 08.00-10.00 
Sted: Lokale C2 
 
Deltagere: Tenna Holmgaard (formand), Heidi Bjerre Mørch (næstformand)*, 
 Conny Arsenianz Karlskov, Marianne Bauer-Schliebs, Heidi Bergholt Thomsen, 
 Amalie Østergaard Meistrup*, Laura Brønderup Frederiksen, Helle Holm, 
 Eva Fredslund Hansen, Kim Madsen* 
 
Mødeleder: Tenna Holmgaard 
 
Gæst: Mette Sandfeld Jensen, Billund Kommune 
 Malene Visby, pædagogisk koordinator 
 
Sekretær: Lone Bach Bendixen 
 
Afbud: Markeret med* 

 
----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

Referat LUU PA - godkendt 
 
Som noget nyt i dette mødefora foreslår skolen, at FOA, ansættende myndigheder, elevrådet og 
AMU fremadrettet indsender skriftlig orientering til sekretæren, som sørger for at vedhæfte disse 
med dagsordenen. 
 
Forslaget blev godkendt med bemærkning om, at emner som kræver drøftelse skal indsendes som 
særskilt pkt. til dagsordenen. 
 
1. Nyt fra ... v/Tenna Holmgaard 

• FOA 
Nyt i overenskomsten giver mulighed for at ansætte/rekruttere 14 til 16-årige unge - 
”Spireansættelser”. Det er tænkt som et fritidsjob, som udløber, når de bliver 17 år. FOA er 
meget opmærksomme på, at børn ikke skal passe børn. 
 
Kerteminde Kommune har et godt samarbejde med den lokale SOSU-skole omkring dette 
nye tiltag. 
 

• AMU 
 Skriftlig orientering er udsendt, mulighed for evt. spørgsmål hertil. 
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FOA bemærkede, at de altid har flyers fra Kompetencecentret med på virksomhedsbesøg 
samt, at de har planlagt møder med kommunerne i nærmeste fremtid. 

  
 

• Skolen 
o Nye bekendtgørelser der træder i kraft den 1. august 2024 for PA, SSH og SSA v/Eva 

Der indkom gode anbefalinger i PA-evalueringen fra 2020. 
 
FEVU’s fokus i den nye revision: 

• Den pædagogiske assistent uddannelses ændres til Erhvervsuddannelsen til 
pædagogisk assistent 

• Den brede målgruppe (børn, unge og voksen) 

• Den faglig og professionel tilgang 

• Specialpædagogiske kompetencer 

• Dokumentation 

• Den pædagogisk læreplan 

• Anvendelse af digitale teknologier 

• Fokus på bæredygtighed 

• Bevare den gode uddannelse 

• Styrke de specialpædagogiske kompetencer, både på normal- og specialområdet 

• Reducere kompetence-, oplærings- og fagmål 

• Styrke refleksionskompetencerne 
 
Kompetencemålene reduceres fra 21 til 15. 
Oplæringsmålene reduceret fra 18 til 17. 
 
Der er ikke ændringer til GF2-området, den er som hidtil. 
 
EUV1’erne, som starter på skolen 9. september 2024, er de første elever på den nye 
version. 
 
På SOSU-området sker der nye ændringer ift. optag. Ansøgere med en gymnasial 
baggrund kan springe GF2-forløb over, kan starte direkte ind på hovedforløbet. 
 
Ansøgere som har gennemført GF2 PA kan søge ind på hovedforløbet SSH og SSA, når 
de har gennemført fire ugers Naturfag E og bestået grundfagsprøven. 
 
Skolen er p.t. i gang med at udvikle sådant et fire ugers forløb, som afsluttes med 
prøve. Der tænkes både online/fysisk fremmøde. 
 
Kontakt endelig skolen for yderligere information. 
 

o Ansættelsesproces, ny uddannelsesleder v/Helle 
PA-uddannelsen har været uden leder siden januar 2024. 
Helle Holm har vikarieret i perioden. 
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Ansættelsessamtaler er gennemført, forventer at byde ny leder velkommen pr. 1. 
september 2024. 

 
o Sprogstøtte til PA-elever v/Helle 

Eleverne screenes og efter behov iværksættes der EA-dansk i skoleperiode og evt. 
oplæring. Undervisningen er en del af elevens uddannelsesplan. 
 
Har kørt lignende forløb på SOSU-området i flere år, så gode erfaringer herfra. 
 
Pr. 1. august 2024 bliver dette også et tilbud til PA-hovedforløbselever. 
 
1 x ugentligt á to timers varighed – torsdags kl. 12.10-14.10, med målrettet og 
praksisrelateret (fagsprog) dansk. 
 
Der var enighed om, at de aktuelle elever ligeledes skulle deltage i 
oplæringsperioderne. 
 
Eleverne vil blive visiteret til forløbet, som vil være obligatorisk, og der vil blive ført 
fravær. Eva kontakter ansættende myndighed, som efterfølgende giver besked om 
deltagelse i forløbet i deres bagland. 
 
GF-elever tilbydes andet forløb med kvalificerede undervisere. 
 
Der indstilles til, at LUU PA anbefaler, at denne understøttende aktivitet bliver en del 
af elevernes uddannelsesplan – godkendt. 

 
o Status – arbejdsgruppe omkring velfærdsteknologier v/arbejdsgruppen 

 PA er ikke repræsenteret i arbejdsgruppen, SOSU er godt repræsenteret. 
Der var enighed om at invitere en repræsentant fra arbejdsgruppen til LUU PA-møde 
ultimo 2024 - for status. 

 
 
2. Elevtilfredsundersøgelse (ETU) v/Helle 

En gang årligt præsenterer SOSU-skolen resultaterne af ETU’en. 
 Resultaterne er udsendt og vil ligeledes blive fremlagt på mødet. 

 
92% har svaret på undersøgelsen, 758 ud af 823 elever i skoleperiode, heraf 117 PA-elever. 
Endnu engang en flot procentdel. Skolens læringsvejledere har været opsøgende i hele 
undersøgelsesperioden. 
 
Undersøgelsen har fokus på: 

• Læringsmiljø 

• Velbefindende 

• Elevernes motivation og indsats 

• Selvvurderet elevperformance 
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• Fysiske rammer 

• Uønsket opmærksomhed. 
 
Vi havde en god drøftelse af de forskellige fokuspunkter, som generelt ser flotte ud. Skolen 
arbejder naturligvis videre med de fokuspunkter, som er faldet i score. 
 
De fysiske rammer på skolen er ændret grundet tilsyn af brandmyndighederne, der er ikke 
længere sofamiljøer m.v. på gangene. 
 
Undersøgelsen er præsenteret for skolens bestyrelse samt LUU og forefindes på skolens 
hjemmeside. 
                            
 

3. Opretholdelse af kvote for PA hovedforløb 2024 v/Eva 
- forventede antal uddannelsesaftaler 2024 

 
Oversigt over forventede antal elevpladser blev uddelt på mødet. 
Der kan komme ændringer til antallet af EUV1-elever. 
 
PA er tildelt 90 kvotepladser i 2024 – d.d. er der indgået 102 uddannelsesaftaler inkl. 
EUV1-eleverne. 
 
Projektpladserne har først opstart i 2025. 
 

 
4. Tilbagemelding fra STUK 

– manglende indfrielse af måltal for indgåelse af uddannelsesaftaler på GF2 
Styrelsen for Undervisning og Kvalitet (STUK) har noteret, at ét eller flere af skolens GF2-
udbud ikke har indfriet de respektive måltal for indgåelse af lærepladsaftaler i 2023 jf. 
Trepartsaftalen om flere lærepladser og entydigt ansvar af 21. november 2020. 
 
Styrelsen indskærper, at I iværksætter de nødvendige tiltag for at indfri de respektive måltal 
for alle institutionens GF2-udbud. 
 
Vi inviteres til et inspirations-webinar om det lærepladsopsøgende arbejde i august 2024, 
som faciliteres af styrelsens læringskonsulenter. 
 
Drøftelse og anbefalinger af LUU – hvordan arbejder vi med at komme i mål? 
 
STUK har helt klart fokus på vores måltal, og kvoten på GF2 vil blive reduceret, hvis vi ikke 
opnår målene - 15. uge (60%) samt 20. uge (80%). Kommunerne vil gøre alt for, at vi kommer 
i mål hermed, men påpeger at de ansætter de bedst kvalificerede elever. Kvaliteten i 
uddannelsen er vigtig. 
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Trods dette har vi fået en kvote på 155 pladser i 2025. Hvorfor vides ikke, vi vil følge op 
herpå efter sommerferien. 
 
Alle ansøgere vil komme til samtale inden optagelse. 
 
LUU PA anbefaler, at vi er realistiske og optager færre antal elever end den nye kvote. 
Dermed har vi mulighed for at overføre de overskydende pladser til anden SOSU-skole, da vi 
med den nuværende kvote har nok pladser i ”fødekæden” til hovedforløbet. 
 
Det blev aftalt, at kommunerne fremadrettet vil planlægge stillingsopslag, samtaler og 
indgåelse af uddannelsesaftaler, så måltallene så vidt muligt vil blive opnået. 
 
 

5. Status - projekt ”PA i fremtidens velfærdssamarbejde” v/Helle 
Søgt om at forlænget projektet et halvt år, første hold januar 2025 
Frem til december 2027, løbende status herfra. 
 
Projektholdene er: 

• PA, januar 2025 

• EUV1, foråret 2025 

• PA, juni 2025 
 
Ansættende myndigheder skal være med til at kvalificere, om vi har de rette påbygningsfag 
m.v. iht. den nye bekendtgørelse? 
 
Esbjerg og Vejen kommune er inviteret til styregruppemødet i august. 
 
Der vil løbende være status herfra. 
 
6. august 2024 er der indkaldt til møde i styregruppen (fællesmøde), hvor det er muligt at 
tage en ”ven” fra baglandet med. 

 
 
6. Eventuelt 

Uddannelsesplanerne vil blive ændret fra 2025, så der ikke længere er ”huller” i planerne. 
Dvs. at EUV2-eleverne starter samtidig med EUD-eleverne, men kommer til at afslutte 
forskelligt. 
 

 
7. Næste møde 

Næste møde er planlagt til 26. august 2024. 


